
 

 
 
 
 
 

 

 
 
 
 
 

 
 
 

 
 

Deltagere 
  
Lokal Uddannelsesudvalg (LUU) SOSU/PAU: Ældrechef Christina Lilliedal, BRK, Sektorformand Sund. Dorthe Pedersen, FOA, 
Sektorformand Pæd. Kennet Reno Holm-Mortensen, FOA, Oversygeplejerske Anette Kragh, Bornholms Hospital, Afdelingssygeplejerske René 
Jacobsen, Region H Psykiatri, Underviser/Praktikkoordinator Ellen Westh Jensen, Bhsund, Uddannelsesleder Andreas Grosbøll, Bhsund, 
Rektor Pia Palnæs Hansen, Bhsund, Næstformand Merete Koch, 3F Bornholm, Børne- og familiechef Ann Rubæk-Nielsen, BRK, Underviser 
Jytte Lassen, Bhsund, Elev Siff Frederiksen, Bhsund, Social- og sundhedshjælper Kim Bent Hansen, BRK, Social- og sundhedsassistent 
Henriette Fredell Olsen, BRK 
 
Sygeplejerskeuddannelsens Uddannelsesudvalg (SPL UU): Oversygeplejerske Anette Kragh, Bornholms Hospital, Uddannelsesleder 
Merete Brædder Rasmussen, KP, Ældrechef Christina Lilliedal, BRK, Afdelingssygeplejerske René Jacobsen, Region H Psykiatri, Lektor Lotte 
Myler, Bhsund, Uddannelsesleder Bonnie Gudbergsen, Bhsund, Rektor Pia Palnæs Hansen, Bhsund, Vicedirektør/Gymnasierektor Lisbeth 
Hvid Christensen, CB, Kredsnæstformand Harun Demirtas, DSR, Studerende Sophia Dianna Lydeking-Olsen, Bhsund 
 
 
Fraværende: Dorthe Pedersen (FOA), Anette Kragh (BoH), Merete Koch (3F Bornholm), Ann Rubæk-Nielsen (BRK),Harun Demirtas, DSR,  
Siff Frederiksen (elevrådet) 
 
Gæster: Leder af Tværgående Sundhedsteam Louise Juel Pedersen, BRK, Klinisk underviser Malene Ellegaard Sparsø, BoH og 
Uddannelsessygeplejerske Birgitte Pihl, BRK  
 
Referent: Andreas Grossbøll (SOSU/PAU LUU), Linda Weinreich Wridt (Fællesdel/SYPL) 
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TEMA: UDDANNELSERNES VIDENGRUNDLAG 

 
 

Emne Tid Hvad skal vi udrede Deltagere 

Lokal Uddannelsesudvalg  
SOSU & PAU LUU 
 
V/ Andreas Grosbøll  
 
 
 
Optag/frafald på SOSU/PAU 
V/ Andreas Grosbøll  
 
 
 
 
 
 
 
Nye bekendtgørelser 
V/ Andreas Grosbøll  
 
 
 
 
 

 
 
 
12.30- 
12.35 
 
 
12.35- 
12.45 
 
 
 
 
 
 
 
12.45-
13.00 
 
 
 
 
 

 
 
 
Velkomst og gensidig præsentation  
 
 
 
Status på optag og frafald på uddannelserne SOSU/PAU 
Drøftelse af adgangen til uddannelserne; er screeningen god 

nok.  Enighed om, at det ikke er muligt at screene sig ud af 

frafalds- og gennemførelsesproblematikken. 

Hyppigste frafaldsårsag er personlige udfordringer.  

Andreas fortalte, at der blev arbejdet med at styrke analyserne 

af data. 

 
 
Overgang til nye bekendtgørelser 
Justeringer - ikke ændringer 

Kvalitetsløft; kommunikation, refleksion, relationer og etik 

Formålet er at forenkle uddannelsesbekendtgørelserne: 

• sammenskrivning af viden-, færdigheds- og kompetencemål 

• Dorthe Pedersen 

• Kennet Reno Holm-Mortensen 

• Annette Kragh 

• Ellen Westh Jensen 

• Bonnie Gudbergsen 

• Andreas Grosbøll 

• Pia Palnæs Hansen 

• Merete Koch 

• Christina Lilliedal 

• René Jacobsen 

• Ann Rubæk-Nielsen 

• Jytte Lassen 

• Kim Bent Hansen 

• Henriette Fredell Olsen 

• Siff Frederiksen 
 



 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
P3 – Den somatiske praktik for 
SSA-elever  
V/ Malene Ellegaard Sparsø og 
Birgitte Pihl 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Virksomhedsforlagt 
undervisning 
V/ Andreas Grosbøll  
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
13.00-
13.30 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
13.30-
13.55 
 
 
 
 
 
 
 
 

• tydeliggøre omfanget af elevens selvstændighedsgrad i 

målene 

Nye GF-mål: 

• styrkelse af elevens refleksionsproces 

• styrkelse af etik og ansvar 

• fokus på relations-arbejdet 

• styrkelse af elevens rolle i et vekseluddannelsesforløb 

• tydelig toning af mål mod uddannelsens hovedforløb 

 

 

Oplæg fra praktikken 
Herunder drøftelse af, om hvorvidt tre perioder fremover kan 
blive til to perioder 
 
Eleverne synes, der er for mange overgange. 

Drøftelse af, hvorvidt skole-/praktikplanen skal ændres.  

 

Det besluttes, at: 

• Skolen gennemfører en evaluering af den nuværende 

model. 

• Der følges op med andre skoler, hvilke erfaringer de har 

med deres modeller 

• Det undersøges, hvilke mulige modeller, der ville kunne 

etableres her på Bornholm, og med hvilken tidshorisont. 

 
Drøftelse af resultater ved FEVU’s analyse: 
”Anvendelse af virksomhedsforlagt undervisning - En analyse 
af omfang og erfaringer med virksomhedsforlagt undervisning 
på social- og sundhedsuddannelserne“. 
Bilag: Brev til LUU 
Bilag: Rapport FEVU: Anvendelse af virksomhedsforlagt 
undervisning  
 
Gennemgang af de væsentligste pointer i FEVUs rapport.  
 



 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Vidensgrundlaget i 
uddannelserne  
V/Andreas  
Grosbøll 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
13.55- 
14.20 
 
 

Enighed om, at VFU er et godt værktøj. 

 

Drøftelse af VFU på GH1. Der skal være opmærksomhed på 

ressourceforbruget. Det kunne være oplagt at bruge andre 

elever (3b-praktikanter) som guides i VFUen. Det er også en 

del af læringsmålene i 3b-praktikken at formidle. 

 

Der arbejdes videre med et oplæg fra skolen med et forslag til 

en model, der kan drøftes videre i LUU. 

 
Stilisering  
Indledende drøftelser om, hvordan der skal arbejdes med 
vidensgrundlaget på erhvervsuddannelserne ud fra, hvad vi skal 
uddanne til? Målet er at arbejde med en øget stilisering af de 
enkelte elementer i uddannelserne. 
Drøftelser med udgangspunkt i VTU 2021 
Bilag: VTU 2021  
 
Drøftelser om toning af uddannelserne og generelt i forhold til 

stilladsering og feedback i forhold til elevernes vidensniveau. 

 

Konkrete ønsker til områder fra aftagerfeltet: 

• Fælles sprog III/dokumentation 

• Rehabilitering 

• Innovation 

• Velfærdsteknologi 

• Logbog 

• Hygiejne 

 
 

PAUSE 14.20-
14.30 

  



 

Fælles del for alle 
 
V/ Pia Palnæs Hansen 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
AMU/EVU 
V/ Bonnie Gudbergsen  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
AMU/EVU – Nyt 12 ugers forløb 
for ukrainske flygtninge 
V/ Bonnie Gudbergsen  

 
 
14.30- 
14.45 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
14.45-
15.00 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
15.00- 
15.10  

 
 
Velkomst og præsentationsrunde 
For at styrke og sikre uddannelserne på Bornholm, er der et 
ønske fra rektor om, at det er vigtigt at man prioriterer 
møderne og møder fysisk op.  
 
Udpegning af nye uddannelsesudvalg: Proces  
Pia Palnæs Hansen orienterede om proceduren for udpegning 
af medlemmer til uddannelsesudvalget, som følger 
kommunalbestyrelsesvalgperioder. (se slides – vedhæftet) 
Bhsund ønsker at ændre sammensætning, derfor er der søgt om 
godkendelse til dette hos KP (LKS), hvilket besluttes 20/6-22. 
Proceduren sættes dog i gang med brev ift hvem der fortsat skal 
sidde i udvalg. Der udsendes brochure, strategi, værdigrundlag, 
oversigt over forkortelser samt link til hjemmeside. Der skal ses 
på forretningsorden på det første møde i udvalget.  
 
Aktuelle og kommende kurser 
Orientering om organisering af AMU-team på skolen. Status på 
forårets igangværende kurser samt planlægning af efterårets 
kurser. Ønsker til kommende kurser modtages gerne. 
 
Bonnie Gudbergsen orienterede om forårets gennemførte 
kurser og de planlagte kurser for efteråret 2022. Er der ønsker 
til kurser – på landsplan er der ønsker om demenskurser? 
Forespørgsel fra Psykiatri/Handicap om hvordan vi formidler 
kursustilbud ud. Hvordan kan vi brede det mere ud til alle. 
Tidligere har der været sendt program som reklame. Bhsund vil 
se på dette.  
 
Orientering om nyt 12 ugers introduktionsforløb til 
sundheds- og omsorgssektoren  

For personer dækket af særlov om midlertidig opholdstilladelse  

 
Bonnie Gudbergsen orienterede kort om det, men skolen har 
ikke hørt mere om det kommer til at berøre os. 
 

• Alle 



 

PAUSE 15.10- 
15.20 

  

Sygeplejerskeuddannelsens 
Uddannelsesudvalg 
SPL UU 
 
Optag/frafald på 
sygeplejerskeuddannelsen 
V/ Bonnie Gudbergsen 
Uddannelsesleder  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Sygeplejerskeuddannelsens 
videngrundlag 
V/Pernille Kofoed Nielsen  
Ph.d. Lektor  
 
 
 
 

 
 
 
 
15.20- 
15.35 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
15.35- 
16.00 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
Status på optag kvote 2 
Drøftelse af nye tiltag i forhold til rekruttering til 
sygeplejerskeuddannelsen. ”Bornholmerpakke”. 
 
Ansøgninger til kvote 2 ser ringere ud end ellers – 1/3 del 
mindre end hvad vi plejer at have. Dette er dog generelt på 
landsplan. Antal til kvote 1 vil også ligge lavere. Hvad kan vi 
gøre for at vende det? Frafald kan skyldes strejke, covid, dårlig 
omtale omkring arbejdsvilkår mv. Der viser sig en større 
bekymring hos 1. semester studerende. Psyk oplever kræsenhed 
ift. weekend/aften/nattevagter og dermed mangler personale til 
vagtplaner. 
Bhsund prøver med tiltag som praktikbytte med 
KP/Diakonissen. 
Bhsund prøver at lave en ”Bornholmerpakke” med hjælp til 
boligforhold, ”goodiebag” med rabatter, gratis adgang til bøger 
via studybox, reklamere med praktikforhold, vores tætte 
kontakt stud/skole, studierelevante jobs. 
Samarbejde med Rune Holm og lave kampagne i 
Norge/Sverige og Færøerne. 
 
 
Oplæg om inddragelse af ny viden og forskning i 
uddannelsen og FoU aktiviteter 
Status og drøftelse af aktuelle og potentielle FoU projekter, 
herunder forsknings- og udviklingsprojekt,  
Fremtidens fagprofessionelle – om mennesker og velfærdsteknologi. 
 
Pernille Kofoed Nielsen fremlagde sit oplæg. (Slides vedhæftet 
som bilag) Kort diskussion om det bruges i praksis og om 
klinikken kunne bruge det mere fremover. 

• Annette Kragh 

• Merete Brædder Rasmussen 
(Teams) 

• Christina Lilliedal 

• René Jacobsen 

• Lotte Myler 

• Andreas Grosbøll 

• Bonnie Gudbergsen 

• Pia Palnæs Hansen 

• Lisbeth Hvid Christensen 

• Harun Demirtas (Teams) 

• Sophia Dianna Lydeking-Olsen 
 



 

 
 
 
 
 
 
Sygeplejerskeuddannelsens 
kliniske undervisning i 
psykiatrien  
V/Bonnie Gudbergsen  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Status på 
institutionsakkreditering og 
uddannelsesgennemgang 2022 
V/Bonnie Gudbergsen  
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
16.00- 
16.20 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
16.20- 
16.30 
 
 

 
 
 
 
Drøftelse af strategi og prioriterede indsatser i forhold til 
klinisk undervisning i psykiatrien, herunder kliniske 
undervisningspladser  
 
Både Psyk og BRK er presset på pladser – kan være svært rent 
fysisk at have så mange i klinik. Kan der være nye steder, de kan 
komme ud. Inden for Børn- og Unge psykiatrien. Bonnie 
Gudbergsen inviteres med til møde som BRK/psyk afholder 
efter sommerferien. 
Der er planer om at 3. semester ikke gennemføres i efteråret 
2022, men at man har to hold der tager 4. semester istf. Derved 
er der bedre luft i efteråret 2022. Men der skal ses på fordeling 
og rammeplan igen. 
 
 
Orientering om og hvordan sygeplejerskeuddannelsen er 
omfattet af audit trail i tilknytning til 
Institutionsakkreditering  
 
Orientering i forhold til proces om planlægning af 
uddannelsesgennemgang 2022   
 
Bonnie Gudbergsen orienterede om processen for 
uddannelsesgennemgang (se slides – vedhæftet) 
 
 
Punkt til næste møde 
 
Formandskab udpeges og udvalg møde med bestyrelsen. 
 
 
  

 


